
ЧИТАЙ 
І МОВУ ВИВЧАЙ!

Фемінітиви в дії!
Читаючи цей захопливий текст про експедицію до 
Антарктиди, ти міг / могла помітити вживання іменників 
жіночого роду на позначення професій, наприклад 
“біологиня”.

Іменник чоловічого роду Іменник жіночого роду 
(фемінітив)

директор директорка
працівник працівниця
продавець продавчиня
поет поетеса

Так, однією з актуальних тенденцій у сучасній 
українській мові стало використання фемінітивів — 
іменників на позначення осіб жіночої статі за 
професією та родом діяльності.

Подібні назви утворюються від відповідних 
іменників чоловічого роду за допомогою суфіксів 
-к(а), -иц(я), -ин(я), -ес(а).
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Поміркуй, чому в сучасній українській мові 
виникла  тенденція використання фемінітивів.

Утвори фемінітиви  
від запропонованих іменників.

Видавець  — 

Комп’ютерник  —  

Керівник  — 

Футболіст  — 

Викладач  —

Декан   — 

Працівник    — 
Чому, на твою думку, не можна утворити 

фемінітиви від таких іменників:  
мер, академік, екстрасенс? 

Тепер ти знаєш більше про використання 

фемінітивів в українській мові!


